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shaking of p  beam. In R.W. Hasse, I. Hofmann, and D. Liesen, eds., Proceedings of the 
Workshop on Crystalline Ion Beams (Wertheim, 1988), pp. 133-139. 
 
57. Yu. F. Orlov, A possible way to cool anti-protons. In J. Hagel and E. Keil, eds.,  Lugano, 
1988, Proceedings of the Second Advanced ICFA Beam Dynamics Workshop on Aperture-
Related Limitations of the Performance and Beam Lifetime in Storage Rings, Lugano, 
Switzerland, 11-16 April 1988 (CERN, Geneva, 1988), pp. 84-86. 
 
1981-82 
 
The following two articles were smuggled out of Prison Camp 37-2, the Urals, USSR, and 
not reviewed by the author: 
 
56. Yuri F. Orlov, The wave logic of consciousness: A hypothesis. Int. J. Theor. Phys. 21, 
37-53 (1982). Trans. from the Russian by Valentin F. Turchin; abstract by E. Oshins. 
 
55. Yuri F. Orlov, A quantum model of doubt. Annals of N.Y. Acad. of Sci. 373, 84-92 (1981). 
Trans. from the Russian by Valentin F. Turchin. 
 
1979 
 
54. Yu. F. Orlov, Group theory approach to logic—the wave logic. Philosophia Naturalis 17, 
120-129 (1979). 
 
1978 
 
53. Yu. F. Orlov, Wave calculus based upon wave logic. Int. J. Theor. Phys. 17, No. 8, 585-
98 (1978). Trans. from the Russian by Valentin F. Turchin. 
 
52. Г. А. Нагорский и Ю.Ф Орлов, Лазерное разделение частиц высоких энергий по 
массам. ЖТФ 48, 1, стр. 129-132, 1978. 
      G.A. Nagorskii and Yu. F. Orlov , Laser separation of high-energy particles by mass.  
Soviet Physics—Technical Physics 23, 76-78, 1978. 
 



 12 

1974 
 
51. В. Л. Серов, Ю.Ф Орлов и А. И. Барышев, Оптимизация мощности системы 
резонаторов при ускорении редких сгустков. Атомная энергия 37, вып. 1, стр. 39-42, 
1974. 
      V.L. Serov, Yu. F. Orlov and A.I. Baryshev, Optimizing resonator-system power when 
accelerating widely spaced bunches. Soviet Physics—Atomic Energy 37, 716-720 (1974).  
 
50. *Ю.Ф Орлов, Источники быстрых нейтронов,"Знание," Москва, 1974. 
 [Yu. F. Orlov, Sources of Fast Neutrons (Znaniye, Moscow, 1974).] 
 
1973 
 
49. Г. А. Нагорский и Ю.Ф Орлов, Устойчивое движение и ускорение заряженной 
частицы в линейно-поляризованной электромагнитной волне в газовой среде. ЖЭТФ 
64, 3, стр. 761-767, 1973. 
      G.A. Nagorskii and Yu. F. Orlov, Stable motion and acceleration of a charged particle in 
a linearly polarized electromagnetic wave in a gaseous medium. JETP 37, 387-389 (1973). 
 
48. *Р. А. Меликян, Ю.Ф Орлов и C. А. Хейфец, Квантовая теория движения 
электрона в синхротроне с учетом автофазируюшего поля, Известия АH Арм. ССР. 
Физика 8, вып. 2, стр. 85-92, 1973. 
 [R.A. Melikian, Yu. F. Orlov and S.A. Kheifets, Quantum theory of electron motion in a 
synchrotron taking into account an autophasing field. 1. Wave functions. Bulletin of the 
Armenian Academy of Sciences, Physics 8, No. 2, 85-92 (1973).] 
 
1972  
 
47. *c Р. О. Абрамяном и др., Система вывода электронов из Ереванского 
синхротрона. Труды II Всесоюзного Совещания по ускорителям заряженных частиц. 
Том II, стр. 187. "Наука," Москва, 1972. 
 [with R.O. Abramian et al., Ejection of electrons from the Yerevan synchrotron. In 
Proceedings of the 2nd USSR Conference on Charged Particle Accelerators (Science, 
Moscow, 1972), vol. 2, p. 187.] 
 
1970 
 
46. С. А. Хейфец и Ю.Ф Орлов, Неустойчивость движения частиц  в синхротроне с 
жесткой фокусировкой при больших частотах ускоряющего поля. ПТЭ 1, стр. 29-31, 
1970.   
      S.A. Kheifets and Yu. F. Orlov, Instability of the motion of particles in a synchrotron for 
high frequencies of the accelerating field. Instruments and Experimental Techniques 1, 24-
27 (1970). 
 
45. *c С. К. Есиным и др., Исследование и настройка магнитного поля Ереванского 
синхротрона. Труды Всесоюзного Совещания по ускорителям заряженных частиц 
(1968).  Том I, стр. 200, Москва, 1970. 
 with S.K. Esin et al., Control and adjustment of the magnetic field of the Erevan 
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synchrotron. English translation from the Russian in A.A. Vasilev, ed., Proceedings of the 
USSR National Particle Accelerator Conference, Moscow, USSR, 9-16 October 1968 (Israel 
Program for Scientific Translations, Jerusalem, 1972), pp. 200-206.  
 
44. *c А. И. Алиханяном, С. К. Есиным и др., Электронно--позитронный синхротрон с 
размножением частиц. Труды 7  Международной конференции по ускорителям 
заряженных частиц. Том II, cтр. 103, Ереван, 1970. 
 [with A.I. Alikhanian, S K. Esin et al., Electron-positron synchrotron with particle 
multiplication. In Proceedings of the 7th International Conference on High-Energy 
Accelerators, Yerevan-Tsakhkadzor, Armenia, 27 August-2 September 1969 (Armenian 
Academy of Sciences, 1970), vol. 2, pp. 103-112.] 
 
43. Yu. F. Orlov, Elektronen-Kreisbeschleuniger für höchste Energien. Ideen des exakten 
Wissens—Wissenschaft und Technik der Sowjetunion 8 (1970) 479.  
 
1968 
 
42. А. В. Бархударян и Ю.Ф Орлов, Комбинационные резонансы, вызванные 
поперечными компонентами высокочастотного ускоряющего поля в кольцевых 
ускорителях и накопителях. ПТЭ 4, стр. 17-20, 1968. 
      A.V. Barkhudaryan and Yu. F. Orlov, Combinatorial resonances caused by the 
transverse components of the high-frequency accelerating field in ring accelerators and 
storage systems. Instruments and Experimental Techniques 4, 776-779 (1968). 
 
1967 
 
41. with A.I. Alikhanian et al., Status report of the Erevan Electron Synchrotron. In 
Proceedings of the 6th International Conference on High Energy Accelerators, Cambridge, 
MA, 11-15 September 1967  (Cambridge, MA, 1967), pp. 401-403.  
 
1966 
 
40. В. В. Вечеславов и Ю.Ф Орлов, Основные свойства нелинейной фокусировки. 
Атомная энергия 20, вып. 2, стр. 112-117, 1966. 
      V.V. Vecheslavov and Yu. F. Orlov, Major properties of nonlinear focusing. Soviet 
Physics—Atomic Energy 20,134-140 (1966); with title Fundamental properties of non-linear 
focusing: Plasma Physics (Journal of Nuclear Energy Part C) 8, 717-725 (1966) and 
Proceedings of the 5th International Conference on High-Energy Accelerators, Frascati, Italy, 
9-16 September 1965 (Comitato Nazionale per l'Energia Nucleare, Rome, 1966), p. 451. 
 
39. *Лекции по квантовой механике. Ереван, выпуск ЕГУ, 1966. 
 [Lectures on Quantum Mechanics (Yerevan State University, Yerevan, 1966).] 
 
38. with L. L. Goldin, V.V. Vladimirsky, E.K. Tarasov et al., Status report of the ITEP proton 
synchrotron operation. In Proceedings of  the 5th International Conference on High-Energy 
Accelerators, Frascati, Italy, 9-16 September 1965  (Comitato Nazionale per l'Energia 
Nucleare, Rome, 1966), p. 85-91. 
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37. V.N. Baier and Yu. F. Orlov, Electrons in a magnetic field. Quantum depolarization. Ibid., 
p. 569. 
 
1965 
 
36. with Yu. G. Agbalyan et al., The Erevan 6 GeV Electron Synchrotron. In A.A. 
Kolomenskij, A.B. Kuznetsov and A.N. Lebedev, eds., Proceedings of the 4th International 
Conference on High-Energy Accelerators (HEACC), Dubna, Russian Federation, 21-27 
August 1963 (Oak Ridge, TN, 1965), pp. 293-299. 
 
35. *Ю.Ф Орлов, Ускорителъ с размножением числа частиц и античастиц. Автор. 
свид. No. 31776 (1965).  
       [Yu. F. Orlov, An accelerator with multiplication of particles and anti-particles. Design 
patent (1965).] 
    
34. В. Н. Байер и Ю.Ф Орлов, Kвантовая деполяризация электронов в магнитном 
поле. ДАН 165, вып. 4, стр. 783-785, 1965. 
      V.N. Baier and Yu. F. Orlov, Quantum depolarization of electrons in a magnetic field. 
Soviet Physics—Doklady 10, 1145-1147 (1966); SLAC-TRANS-0031. 
 
33. В. В. Вечеславов и Ю.Ф Орлов, Ускорителъ с нелинейной спиралъной 
фокусировкой. Атомная энергия 18, вып. 3, стр. 209-213, 1965. 
      V.V. Vecheslavov and Yu. F. Orlov, An accelerator with non-linear spiral focusing. 
Atomic Energy (USSR) 18, 262-267 (1965). J. Nucl. Energy, Part C  8, No. 2, 191-198 
(1966).   
 
1964 
 
32. Ю.Ф Орлов, Нелинейнофокусирующие ускорители и системы со встречными 
пучками. "Труды международной конференции по ускорителям, 1963," Москва, 
Атомиздат, 1964, 90-95.    
      Yu. F. Orlov, Accelerators and colliding beam systems with nonlinear focusing. In A.A. 
Kolomenskij, A.B. Kuznetsov and A.N. Lebedev, eds., Proceedings of the 4th International 
Conference on High-Energy Accelerators (HEACC), Dubna, Russian Federation, 21-27 
August 1963 (Oak Ridge, TN, 1965), pp. 111-120. Discussion, pp. 120-123. 
 
31. *c А. И. Алиханяном, В. М. Харитоновым, С. А. Хейфецем и др., Ереванский 
электронный синхротрон на энергию 6 Гэв. Ibid., стр. 235. 
 [with A.I. Alikhanian, V.M. Kharitonov, S.A. Kheifets et al., Yerevan 6 GeV electron 
synchrotron. Ibid., p. 235.] 
 
30. *Ю.Ф Орлов, Автофазировка нелинейных колебаний в нелинейно-фокусирующих 
ускорителях. "Вопросы физики элементарных частиц," стр. 578, Ереван, 1964.  
 [Yu. F. Orlov, Auto-phasing of nonlinear oscillations in nonlinear focusing accelerators. 
In Problems of Elementary Particle Physics. 4th Session of the Spring School of 
Experimental and Theoretical Physics, Nor-Amberd, Armenia, 16-26 April 1964 (Yerevan, 
1964), p. 578.] 
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1963 
 
29. Ю.Ф Орлов, Движение заряженной частицы в четырехзаходном прямолинейном 
магнитном поле. ЖЭТФ 45, вып. 10, cтр. 932-935, 1963. 
      Yu. F. Orlov, Motion of a charged particle in a straight helical-cubic magnetic field. JETP 
18, 644-646 (1964). 
 
28. *Ю.Ф Орлов, Теория нелинейнофокусирующих ускорителей на высокие энергии. 
"Вопросы физики элементарных частиц," стр. 510, Ереван, 1963. 
 Yu. F. Orlov, Theory of high-energy nonlinear focusing accelerators. In A. I. Alikhanian, 
ed., Modern Aspects of Particle Physics. 3rd Session of the Spring School of Experimental 
and Theoretical Physics, Nor-Amberd, Armenia, 3-13 April 1963 (Israel Program for 
Scientific Translations, Jerusalem, 1965), p. 441. 
 
27. Ю.Ф Орлов и С. А. Хейфец, О радиационном затухании свободных колебаний. 
ДАН 151, вып. 2, стр. 318, 1963. 
     Yu. F. Orlov and S.A. Kheifets, Damping of free oscillations by radiation. Soviet 
Physics—Doklady 8, 689-690 (1964). 
 
26. *Ю.Ф Орлов и С. А. Хейфец, Потери частиц из-за  квантовых флуктуаций 
излучения (фазовые колебания.) ЖЭТФ 45 (1963). 
 [Yu. F. Orlov and S. A. Kheifets, Particle losses due to quantum fluctuation of radiation 
(phase oscillations). JETP 45 (1963).] 
 
25. С. А. Хейфец и Ю.Ф Орлов, K теории радиационного затухания радиальных 
колебаний электрона в магнитном поле. ЖЭТФ 45, вып. 10, cтр. 1125-1129, October, 
1963.  
      S.A. Kheifets and Yu. F. Orlov, On the radiative attenuation theory of radial oscillations 
of an electron in a magnetic field. JETP 18, 844-846 (1964). 
 
24. Х. А. Симонян и Ю.Ф Орлов, Аномальный резонансый переворот спина в 
магнитном поле. ЖЭТФ 45, вып. 2, cтр. 173-176, 1963. 
      Kh. A. Simonyan and Yu. F. Orlov, Anomalous resonance spin flip of a particle in a 
magnetic field. JETP 18, 123-125 (1964). 
 
1962 
 
23. Ю.Ф Орлов,  Устойчивые бетатронные колебания в нелинейном магнитном поле. 
ЖЭТФ 43, вып. 10, cтр. 1308-1314, 1962.  
      Yu. F. Orlov, Stable betatron oscillations in a nonlinear magnetic field. JETP 16, 928 
(1963). 
 
22. Ю.Ф Орлов, Получение встречных пучков протонов высоких энергий в 
ускорителе с нелинейной фокусировкой. "Вопросы физики элементарных частиц," 
стр. 318, Ереван, 1962. 
      Yu. F. Orlov, Colliding beams of high energy protons in an accelerator with non-linear 
focusing. Lectures given at the 2nd Session of the Spring School of Theoretical and 
Experimental Physics, Nor-Amberd, Armenia, 27 March-6 April, 1962. In A.I. Alikhanian, ed., 
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Problems of Elementary Particle Physics  (Yerevan, Armenian Acad. Sci., 1962). Trans. E. 
Fischer, CERN Internal Report AR/Int. SR/63-6 (May 1963).   
 
21. Ю.Ф Орлов и С. А. Хейфец, Потери частиц из-за многократного кулоновского 
рассеяния в циклическом ускорителе. ЖТФ 32, вып. 8, стр. 919-23, 1962. 
      Y.F. Orlov and  S.A. Kheifets, Particle loss due to multiple Coulomb scattering in a 
cyclical accelerator. Soviet Physics—Technical Physics 7, 671-673 (1963). 
 
1961 
 
20. *С. А. Хейфец и Ю.Ф Орлов, Расчет параметров жесткофокусирующего 
ускорителя с учетом полей рассеяния. "Электронные Ускорители." Труды III 
Межвузовской конференции, стр. 148. Томск, 1961. 
       [S.A. Kheifets and Yu. F. Orlov, Calculations of accelerator parameters, taking into 
account end fields. In Electron Accelerators. Proceedings of the 3rd Inter-University 
Conference (Tomsk, 1961), p. 148.] 
 
19. С. А. Хейфец, Ю.Ф Орлов и Г. В. Генджоян,  Потери частиц в электронных 
ускорителях из-за квантовых флуктуаций излучения (фазовые колебания), ЖТФ 31, 
вып. 7, стр. 824-829, 1961.  
  S.A. Kheifets, Yu. F. Orlov and G.V. Gendzhoyan, Particle losses in electron  
accelerators due to quantum fluctuations in radiation (phase oscillations). Soviet Physics—
Technical Physics 6, 595-598 (1962).   
 
1960 
 
18. *Ю.Ф Орлов и С. А. Хейфец, Деполяризация пучка при движении в неоднородном  
магнитном поле. Известия АH Арм. ССР. XIII, 1, стр. 169, 1960. 
 [Yu. F. Orlov and S.A. Kheifets, Depolarization effects in an unhomogeneous magnetic 
field. Bulletin, Armenian Academy of Sciences, Phys.-Mat. Sci. Series, No. 13, 169-71 
(1960).] 
 
1959 
 
17. Ю.Ф Орлов, Применение квадратичной нелинейности в ускорителе с жесткой 
фокусировкой. ПТЭ 2, cтр. 8-11, 1959. 
      Yu. F. Orlov, The use of quadratic nonlinearity in an accelerator with strong focusing.  
Instruments and Experimental Techniques 2,183-187 (1959). 
 
16. Ю.Ф Орлов,  E. К. Тарасов и  С. А. Хейфец, Демпфирование колебаний частиц в 
электронном синхротроне с жесткой фокусировкой. ПТЭ 1, cтр. 17-20, 1959. 
      Yu. F. Orlov, E.K. Tarasov and S.A. Kheifets, Damping of oscillations in strong focusing 
electron accelerators. Instruments and Experimental Techniques 1, 17-21 (1959); 
Proceedings of International Conference on High-Energy Accelerators and Instrumentation,  
Geneva, Switzerland, 14-19 September 1959 (CERN, Geneva, 1959), pp. 306-311.  
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15. Yu. F. Orlov and  E.K. Tarasov, Non-linear theory of betatron oscillations. In 
Proceedings of International Conference on High-Energy Accelerators and Instrumentation  
(CERN, Geneva, 1959), pp. 263-274. 
 
14. Yu. F. Orlov and S.A. Kheifets, Losses of particles in ring accelerators, taking damping 
into account. Ibid., pp. 303-306. 
 
13. with A. Ts. Amatuni et al., Injection of particles into a strong-focusing accelerator. Ibid., 
pp. 621-625. 
 
1958 
 
12. Ю.Ф Орлов и С. А. Хейфец, Искажение магнитного поля металлической 
вакуумной камерой в сильнофокусирующем ускорителе. ПТЭ 6, cтр. 15, 1958. 
      Yu. F. Orlov and S.A. Kheifets, Distortion of the magnetic field by a metallic vacuum 
chamber in a strongly focusing accelerator. Instruments and Experimental Techniques 1, 21-
23 (1959). 
 
11. Ю.Ф Орлов и E. К. Тарасов, Затухание колебаний в электронном циклическом 
ускорителе. ЖЭТФ 34, вып. 1, стр. 651-657, март,1958.  
 Yu. F. Orlov and E.K. Tarasov, Damping of oscillations in a cyclic electron accelerator. 
JETP 34(7), 449-453 (September, 1958). 
 
10. Ю.Ф Орлов и С. А. Хейфец, Деполяризация электронов из-за излучения в 
магнитном поле. ЖЭТФ 35, вып. 2, стр. 513-514, 1958. 
 Yu. F. Orlov and S.A. Kheifets, Depolarization of electrons due to radiation in a 
magnetic field. JETP 8, 354 (1959). 
 
9. Ю.Ф Орлов, О механизме затухания свободных колебаний в циклическом 
ускорителе. ЖЭТФ 35, вып. 2, стр. 525-527, 1958. 
    Yu. F. Orlov, On the mechanism of the damping of free oscillations in a cyclic accelerator. 
JETP 8, 362-364 (1959).  
  
 8. Ю.Ф Орлов и E. К. Тарасов, Возбуждение колебаний в электронном циклическом 
ускорителе квантовыми флуктуациями излучения. ПТЭ 5, cтр. 17-20, 1958. 
    Yu. F. Orlov and E.K. Tarasov, Excitation of oscillations in a cyclic electron accelerator by 
quantum radiation fluctuations. Instruments and Experimental Techniques 5, September-
October, 1958, 605-609.  
 
7. Ю.Ф Орлов и E. К. Тарасов, Возникновение неустойчивости при большом 
градиенте в электронном ускорителе с жесткой фокусировкой. ПТЭ 6, cтр. 15-18, 
1958. 
     Yu. F. Orlov and E.K. Tarasov, Instability produced by a high gradient in a strong-
focusing electron accelerator. Instruments and Experimental Techniques 6, 728-732 (1958). 
 
 6. Д. Г. Кошкарев и Ю.Ф Орлов, Параметрические резонансы фазовых колебаний в 
синхротроне. ПТЭ 6, cтр. 19-22, 1958. 
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 D.G. Koshkarev and Yu. F. Orlov, Parametric resonances of phase oscillations in a 
synchrotron. Instruments and Experimental Techniques 6, 732-737 (1958). 
 
1957 
 
5. Ю.Ф Орлов, Нелинейная теория бетатронных колебаний в синхротроне с жесткой 
фокусировкой. ЖЭТФ 32, вып. 2, стр. 316-322, 1957. 
    Yu. F. Orlov, Non-linear theory of betatron oscillations in a strong-focussing synchrotron. 
JETP 5, 195-200 (1957). 
 
4. Ю.Ф Орлов, Возбуждение бетатронных колебаний синхротронными колебаниями 
импульса в ускорителе с жесткой фокусировкой. ЖЭТФ 32, вып. 1, стр. 130-134, 
1957. 
    Yu. F. Orlov, Excitation of betatron oscillations by synchrotron momentum oscillations in a 
strong-focusing accelerator. JETP 5, 45-48 (1957). 
 
1956 
 
3. Ю.Ф Орлов, Энергетический спектр ионизующих частиц высоких энергий после 
прохождения толстого слоя. ЖЭТФ 30, вып. 3, стр. 613-614, 1956. 
 Yu. F. Orlov, Energy spectrum of high energy ionizing particles passed through a thick 
layer of matter. JETP 3, 647-649 (1956).  
 
2. Ю.Ф Орлов, Влияние близости внешнего резонанса на величину критической 
энергии в ускорителе с жесткой фокусировкой. ЖЭТФ 30, вып. 5, стр. 953, 1956. 
    Yu. F. Orlov, The influence of the proximity of an external resonance on the magnitude of 
the transition energy in a strong-focussing accelerator. JETP 3, 950-952 (1956). 
 
1. Y. Orlov, The non-linear theory of betatron oscillations in the strong-focusing synchrotron, 
1. Nuovo Cimento 3, 252-259 (1956). 
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cannot imitate EDM. Unnumbered EDM Note (8 June 2014). 
 
149. A formula for SCT. Unnumbered EDM Note (1 June 2014). 
 
148. Cancellation of the RF magnetic gradient ∂Bx / ∂y . (Unnumbered EDM Note, 7 April 
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Unnumbered EDM Note (23 January 2013). 
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142. Spin coherence time analytical estimations. Workshop, EDM Searches at Storage 
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140. On lengthening in the SCT experiment. Unnumbered EDM Note (2 August   
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